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Kommunstyrelsen

Plats och tid

Ajournering

Sammanträdesrum 1, kommunledningsrummet och Microsoft 
Teams
Fredag 4 september 2020 kl. 09:00  - 14:05

Kl. 11:15-11:30 § 193
Kl. 12:00-13:00

Utses att justera

Ersättare justering

Lars Alriksson

Birgitta Larsson

Justeringens plats 
och tid

Förvaltningsbyggnaden, 2020-09-09, kl.08:30

Anslagstid 2020-09-09—2020-10-01

Underskrifter Sekreterare
________________________
Maria Landström

Paragraf §184 - §210 

Ordförande

Ersättare 
justering

________________________
Henrik Ölvebo, § 188

_________________________
Birgitta Larsson, §§ 184–210

Justerande
________________________
Lars Alriksson §§ 184–187, 189–210
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Kommunstyrelsen

Närvaro vid Kommunstyrelsens sammanträde 2020-09-04

Ordinarie Namn Parti Beslut i 
§§

Närvarande
Klockan Anmärkning

Ordförande Henrik Ölvebo MP 184–210  

Vice 
ordförande Birgitta Larsson S 184–210

2:e vice 
ordförande Jeanette Wäppling V 184–210

Ledamot Karl-Erik Taivalsaari V 184–210

Ledamot Magnus Johansson S 184–210

Ledamot Maria Åhlén S 184–192, 
194–210 Jäv § 193

Ledamot Mats Rantapää S 184–210

Ledamot Lars Alriksson M 184–210 Via Microsoft Teams

Ledamot Benny Blom M

Ledamot Paula Palmqvist SD 184–210 Via Microsoft Teams

Ledamot Nicklas Johansson SJVP 184–210 Via Microsoft Teams

Ledamot Hanna Falksund MP

Ledamot Sanna Nilsson Ylitalo MP 184–210

Ersättare Namn Parti Beslut i 
§§

Närvarande
Klockan Anmärkning

Ersättare Pernilla Fagerlönn V

Ersättare Jan-Ander Perdal V

Ersättare Johannes Reinfors V

Ersättare Mattias Liinanki MP 184–210 Ers. Hanna Falksund

Ersättare Stefan Ovrell MP

Ersättare Steve Ärlebrand S

Ersättare Monika Eriksson 
Norberg S

Ersättare Stefan Kostenniemi S

Ersättare Frank Öqvist S 193, 
200–210

Ej tjg. ers. §§ 184–192, ers. Maria 
Åhlén § 193, ers. Benny Blom §§ 
200–210

Ersättare Eric Palmqvist SD

Ersättare Margareta 
Henricsson SJVP

Ersättare Kjell Hansson M
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Ersättare Mikael Lundberg M 09:00-
12:00 §§ 184–199 Ers. Benny Blom.  Via Microsoft 

Teams
Övriga 
deltagare Namn Anmärkning/närvarande

Kommun-
sekreterare Maria Landström §§ 184–210

Kommun-
direktör Monica Flodström §§ 184–210

Personalchef Anna Johansson 
Miettinen §§ 188–189

Utvecklings-
sekreterare Ann-Sofie Malmefjäll § 189

Kvalitets-
ledare Jaana Moberg §§ 190–192

Avdelningsc
hef Sven Lundgren § 193

Verksamhet
sutvecklare

Annette Nilsson 
Springare § 193
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Kommunstyrelsen

Innehållsförteckning

§ 184 6
Godkännande av dagordning

§ 185 7
Delgivningar

§ 186 8
Delegationsbeslut

§ 187 9
Kurser/konferenser

§ 188 10
Tillsättning förvaltningschef till miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen

§ 189 11
Slutrapportering - Projekt minskad sjukfrånvaro

§ 190 12
Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2021-2023

§ 191 13
Gemensam internkontrollplan och kommunstyrelsens internkontrollplan 2021

§ 192 15
Svar på granskningsrapport

§ 193 17
Utökat driftsbidrag ridhuset

§ 194 20
Kommundirektörens rapport

§ 195 21
Överlåtelse Gällivare Soutujärvi 16:59

§ 196 23
Förvärv av fastigheterna Höken 8 och 9

§ 197 25
Förvärv av fastigheter, Vuoskonjärviområdet

§ 198 27
Rapport SEDD 2019

§ 199 29
Medborgarinitiativ - Gymnasiebuss Hakkas-Gällivare

§ 200 31
Bidrag till organisationer
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§ 201 33
Kommunstyrelsens ärendeuppföljning

§ 202 34
Information till kommunstyrelsen från de kommunala råden, samt övrig aktuell 
information

§ 203 36
Taxa för torghandel 2021

§ 204 38
Äskande om medel för nytt länsgemensamt bibliotekssystem 2022

§ 205 39
Lapplands kommunalförbund budget 2021, plan 2022-2023

§ 206 41
Ändring av ordinarie ledamot och ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott 2020

§ 207 42
Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), Marina 
Eriksson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) 
och Dick Sundström (M) angående möjligheten att Gällivare kommun bedriver 
gymnasieskola i egen regi

§ 208 44
Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-
Hedström, Lars Alriksson (M) och Kjell-Åke Andersson (M) angående stopp för 
smitta och smittspridning

§ 209 46
Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), Marina 
Eriksson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström, Lars Alriksson (M) och 
Dick Sundström (M) angående återinförande av fast placerad skolvaktmästare på 
kommunens skolor

§ 210 48
Motion av Eva Alriksson (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Kjell-Åke Andersson 
(M), Benny Blom (M), Kjell Hansson (M), Marina Eriksson (M) och Lars Alriksson 
(M) - Analys av utflyttningen från Gällivare kommun
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Utdragsbestyrkande

§ 184

Godkännande av dagordning
Dnr KS/2020:6

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna dagordningen.

Ärendebeskrivning
Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen godkänner dagordningen.
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Utdragsbestyrkande

§ 185

Delgivningar
Dnr KS/2020:8, KS/2019:747, KS/2020:25, KS/2020:26, KS/2020:32, KS/2020:331, 
KS/2020:343, KS/2020:358, KS/2020:38, KS/2020:395, KS/2020:401, KS/2020:417, 
KS/2020:418, KS/2020:42, KS/2020:437, KS/2020:440, KS/2020:445, KS/2020:456, 
KS/2020:473, KS/2020:476, KS/2020:488, KS/2020:57, KS/2020:61, KS/2020:66, 
KSufk/2020:42, KSufk/2020:49, KSufk/2020:6, KSufk/2020:84, KS/2020:438, 
KS/2020:508, KS/2020:516

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga delgivningarna till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Anmälda delgivningar

Förslag till beslut
Nämnd- och utredningsavdelningen föreslår kommunstyrelsen besluta

att lägga delgivningarna till handlingarna.

Underlag
1. Rapport delgivningar.
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Utdragsbestyrkande

§ 186

Delegationsbeslut
Dnr KS/2020:9, AlkT/2020:7, AlkT/2020:8, INK/2019:115, INK/2020:15, INK/2020:16, 
INK/2020:21, INK/2020:30, INK/2020:37, INK/2020:41, INK/2020:43, INK/2020:44, 
INK/2020:46, INK/2020:47, INK/2020:5, INK/2020:54, KS/2020:452, KS/2020:457

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga delegationsbesluten till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Anmälda delegationsbeslut.

Förslag till beslut
Nämnd- och utredningsavdelningen föreslår kommunstyrelsen besluta

att lägga delegationsbesluten till handlingarna.

Underlag
1. Rapport delegationer.
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Utdragsbestyrkande

§ 187

Kurser/konferenser
Dnr KS/2020:10

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga ärendet till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Anmälda kurser.

Vid kallelsens utskick föreligger inga anmälda kurser.
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Utdragsbestyrkande

§ 188

Tillsättning förvaltningschef till miljö-, bygg- och räddningsförvaltningen
Dnr KS/2020:506

Kommunstyrelsen beslutar

att Henrik Lyngmark tillsätts som förvaltningschef till miljö-, bygg- och 
räddningsförvaltningen.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendebeskrivning
Rekryteringsgrupp kommunstyrelsens arbetsutskott har, efter intervjuer och 
referenstagningar, beslutat att förorda en kandidat till tjänsten som förvaltningschef för 
miljö- bygg- och räddningsförvaltningen.

Ekonomiska konsekvenser
Anställning sker inom befintlig ram. 

Konsekvenser för barn och unga
Inga konsekvenser för barn och unga.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta

att Henrik Lyngmark tillsätts som förvaltningschef till miljö-, bygg- och 
räddningsförvaltningen.

Underlag
1. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 87.

Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar med instämmande av Magnus Johansson (S), Maria Åhlén (S), 
Lars Alriksson (M), Karl-Erik Taivalsaari (V), Mattias Liinanki (MP), Nicklas Johansson 
(SJVP), Paula Palmqvist (SD), Mats Rantapää (S), Mikael Lundberg (M), Birgitta Larsson 
(S), Sanna Strokirk Nilsson (MP) och Henrik Ölvebo (MP) i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag

att Henrik Lyngmark tillsätts som förvaltningschef till miljö-, bygg- och 
räddningsförvaltningen.
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Utdragsbestyrkande

§ 189

Slutrapportering - Projekt minskad sjukfrånvaro
Dnr KS/2017:2509

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna slutrapportering av projektet.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade 2017-11-27 att godkänna en tvåårig projektplan för minskad 
sjukfrånvaro samt anslå medel för genomförande av projektet. 
Rekrytering av visstidsanställd handläggare har genomförts och hälsosamordnaren har 
avslutat sin anställning 2019-12-31. 

Vid sammanträdet ges en skriftlig och muntlig slutrapportering av projektet.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-03-02 § 35 att godkänna 
slutrapporteringen av projektet.

Vid kommunstyrelsens arbetsutskotts beredning beslutades att slutrapporten redovisas för 
kommunstyrelsen 4 september 2020.

Ekonomiska konsekvenser
Inga.

Konsekvenser för barn och unga
Inga.

Förslag till beslut
att godkänna slutrapportering av projektet.

Underlag
1. Rapport - Projekt minskad sjukfrånvaro.
2. Presentation.
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-03-02 § 35.

Yrkande
Maria Åhlén (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att godkänna slutrapportering av projektet.
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Utdragsbestyrkande

§ 190

Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2021-2023
Dnr KS/2020:134

Kommunstyrelsen beslutar

att anta Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2021–2023. 

Ärendebeskrivning
Inom ramen för Gällivare kommuns systematiska kvalitetsarbete har Kommunfullmäktige 
beslutat att införa en målstyrningsmodell. Både den politiska organisationen och 
förvaltningarna omfattas av målstyrningen och ska arbeta i enlighet med den framtagna 
modellen. Kommunstyrelsen har utarbetat en verksamhetsplan som utgår från 
Kommunfullmäktiges vision, verksamhetsidé och mål samt brutit ned dessa för sitt 
ansvarsområde. 

Ekonomiska konsekvenser
Kommunstyrelsens verksamhetsplan tydliggör vikten av att arbeta med innovativa 
lösningar och effektiviseringar för en hållbar ekonomi. 

Konsekvenser för barn och unga
Kommunstyrelsens verksamhetsplan tydliggör vikten av att skapa möjligheter till 
delaktighet och inflytande för medborgare i kommunens verksamheter och i detta 
inkluderas barn och ungas möjlighet att kunna påverka i frågor som berör dem. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta

att anta Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2021–2023. 

Underlag
1. Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2021–2023. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 80.

Yrkande
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att anta Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2021–2023. 
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Utdragsbestyrkande

§ 191

Gemensam internkontrollplan och kommunstyrelsens internkontrollplan 2021
Dnr KS/2020:138

Kommunstyrelsen beslutar

att anta gemensam plan för internkontroll i Gällivare kommun 2021,

att anta kommunstyrelsens internkontrollplan för år 2021,

att rekommendera nämnderna att upprätta en intern kontrollplan utifrån mallen för 
nämndernas interna kontroll,

att ge kvalitetsledningen i uppdrag att ta fram ett nytt styrsystem för internkontroll till Q2 
2021. 

Ärendebeskrivning
För att följa lagen och säkerställa att kommunen sköter sitt åtagande ska kommunen 
arbete med intern kontroll på ett systematiskt sätt.

Utdrag ur Kommunallagen 6 kap 7 §:

”Nämnderna skall var och en inom sitt område se till att verksamheten bedrivs i enlighet 
med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för 
verksamheten. De skall också se till att den interna kontrollen är tillräckligt samt att 
verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt.”

Intern kontroll är ett system för uppföljning. Uppföljningen kan bestå av olika delar såsom 
ansvarsområden, fattade beslut, mål och av specifika utvalda verksamhetsområden där 
bedömda risker finns.

Kommunfullmäktige har beslutat att nämnder och styrelser ska upprätta interna 
kontrollplaner i enligthet med beslut den 12 november 2012 (§152).

Gällivare kommuns styrsystem för internkontroll är från 2012 och har ett behov av att 
utvecklas. Brister har uppmärksammats bland annat gällande risk- och 
konsekvensbedömningar i upprättandet av internkontrollplaner. Arbetssättet och grunden 
för internkontroll i Gällivare kommun behöver ses över och moderniseras. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-08-21 att lämna ärendet utan eget 
förslag till beslut till kommunstyrelsens sammanträde 4 september 2020, för revidering i 
handlingarna.
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Utdragsbestyrkande

Ekonomiska konsekvenser
En god intern kontroll säkerställer att informationen om verksamheten och om den 
finansiella rapporteringen är ändamålsenlig, tillförlitlig och tillräcklig.

Konsekvenser för barn och ungdomar
En god intern kontroll säkerställer att verksamheten lever upp till Kommunplanens mål.

Förslag till beslut
Kvalitetsledningen föreslår kommunstyrelsen besluta

att anta gemensam plan för internkontroll i Gällivare kommun 2021,

att anta kommunstyrelsens internkontrollplan för år 2021,

att rekommendera nämnderna att upprätta en intern kontrollplan utifrån mallen för 
nämndernas interna kontroll,

att ge kvalitetsledningen i uppdrag att ta fram ett nytt styrsystem för internkontroll till Q2 
2021. 

Underlag
1. Gemensam plan för internkontroll I Gällivare kommun 2021.
2. Kommunstyrelsens internkontrollplan för år 2021.
3. Mall för internkontrollplaner i nämnderna för år 2021.
4. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 81.

Yrkande
Magnus Johansson (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) och Mikael Lundberg 
(M) i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att anta gemensam plan för internkontroll i Gällivare kommun 2021,

att anta kommunstyrelsens internkontrollplan för år 2021,

att rekommendera nämnderna att upprätta en intern kontrollplan utifrån mallen för 
nämndernas interna kontroll,

att ge kvalitetsledningen i uppdrag att ta fram ett nytt styrsystem för internkontroll till Q2 
2021. 
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Utdragsbestyrkande

§ 192

Svar på granskningsrapport
Dnr KS/2020:331

Kommunstyrelsen beslutar

att anta upprättat svar till revisorerna angående vilka åtgärder kommunen ämnar vidta 
med anledning av revisionsrapporten. 

Ärendebeskrivning
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Gällivare kommun har PwC genomfört en 
översiktlig uppföljning av tidigare genomförda granskningar under perioden 2015–2018. 
Syftet med granskningen har varit att bedöma om berörd styrelse/nämnd har säkerställt 
att beslutade åtgärder, med anledning av genomförda granskningar, har verkställts, samt 
om den interna kontrollen inom området varit tillräcklig. 

Revisionsobjekt har varit kommunstyrelsen, service- och tekniknämnden (nämnden och 
dess utskott har upphört och ligger nu under kommunstyrelsens verksamhet), barn-, 
utbildnings- och kulturnämnden (nuvarande barn- och utbildningsnämnden), 
socialnämnden, miljö-, bygg- och räddningsnämnden (tidigare miljö- och byggnämnden) 
samt överförmyndarnämnden. 

Följande revisionsfrågor har varit styrande för granskningen: 
- Har berörd styrelse/nämnd fattat beslut om åtgärder utifrån respektive gransknings 

slutsatser/rekommendationer? 
- Är beslutade åtgärder genomförda? 
- Sker återrapportering till berörd styrelse/nämnd avseende verkställighet utifrån de 

åtgärder som beslutats och vidtagits?

Baserat på granskningen har revisorerna gjort ett antal iakttagelser. Utifrån dessa har 
revisorerna lämnat följande rekommendationer:

- Att kommunstyrelsen och berörda nämnder säkerställer uppföljning av revisions 
granskningar inom ramen för den interna kontrollen. 

- Att kommunstyrelsen och berörda nämnder säkerställer att revisionens granskningar 
behandlas i tid, samt att de aktivt arbetar med styrning och kontroll vid fall där 
brister i verksamheten har konstaterats. 

Revisorerna har begärt kommunstyrelsens svar angående vilka åtgärder styrelsen avser 
vidta med anledning av granskningen. Svaret på granskningen ska vara lämnat senast 
2020-08-30. Anstånd har getts för att svar ska kunna antas på KS 2020-09-04.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-08-21att lämna ärendet utan eget förslag 
till beslut till kommunstyrelsens sammanträde 4 september 2020, för revidering och 
redaktionella förändringar i handlingarna.
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Utdragsbestyrkande

Ekonomiska konsekvenser
Förslaget till beslut medför inga ekonomiska konsekvenser.

Konsekvenser för barn och unga
Förslaget till beslut medför inga konsekvenser för kommunens barn och ungdomar.

Förslag till beslut
Kvalitetsledningen föreslår kommunstyrelsen besluta 

att anta upprättat svar till revisorerna angående vilka åtgärder kommunen ämnar vidta 
med anledning av revisionsrapporten. 

Underlag
1. Svar till revisorerna.
2. Översiktlig uppföljning av tidigare genomförda granskningar.
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 82.

Yrkande
Mats Rantapää (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att anta upprättat svar till revisorerna angående vilka åtgärder kommunen ämnar vidta 
med anledning av revisionsrapporten. 
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Utdragsbestyrkande

§ 193

Utökat driftsbidrag ridhuset
Dnr KSufk/2020:85

Kommunstyrelsen beslutar

att avslå ansökan om ett utökat driftbidrag för 2019 enligt ansökan för 2018,

att inte betala ut hyresreduceringen då den redan är reglerad internt inom kommunen.

Jäv 
Maria Åhlén (S) anför jäv och deltar varken vid överläggning eller beslut.

Ajournering
Kl. 11:15-11:30.

Reservation 
Paula Palmqvist (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget lagt förslag.

Ärendebeskrivning
8 mars 2018 ansökte Ridklubben Dundret om tillfälligt utökat driftbidrag på grund av 
minskade intäkter till följd av att stora manegen stängts av och den befintliga 
verksamheten inte kunde ske i samma omfattning som innan stängningen av manegen. 
Det beräknade inkomstbortfallet för verksamhetsåret 2018 skulle enligt ansökan uppgå till 
438 239 
kronor. Service- och tekniknämnden fattade den 2 oktober 2018 beslut om att ett 
engångsbelopp på 370 000 kronor skulle utbetalas för 2018 på grund av den akuta 
situationen som uppstått. I beskrivningen av ärendet SoT/2018:390-805 framkommer att 
före detta Projekt- och samordningsavdelningen ansvarar för hyressättningen av 
anläggningen som Ridklubben Dundret bedriver sin verksamhet i. Vidare i ärendet 
framkommer att Service- och fritidsavdelningen betalar hyran i form av ett lokalbidrag. 
Ridklubben Dundret bedrev sin verksamhet 2018 och bedriver sin verksamhet i dag i den 
kommunala anläggningen men utan att betala någon hyra. Därutöver får Ridklubben 
Dundret ett årligt driftbidrag på 100 000 kronor.

År 2018 i samband med ansökan om förlusttäckning, beskrevs anläggningen vara i behov 
av omfattande underhåll och att verksamheten under flera års tid inte kommer kunna 
använda lokalen som tidigare.  Av denna anledning angavs det vara viktigt att Ridklubben 
Dundret skulle se över sin verksamhet och budget samt anpassa den till provisoriska 
förhållanden.

17 januari 2019, ansöker Ridklubben Dundret om tillfälligt utökat driftbidrag på grund av 
minskade intäkter motsvarande 440 633 kronor för verksamhetsåret 2018. I ansökan 
framkommer inte vilka åtgärder som vidtagits för att anpassa verksamhet och budget till 
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Utdragsbestyrkande

de provisoriska förhållanden som den avstängda manegen och det planerade underhålls-
arbetet medför. 

Kommunstyrelsen i Gällivare kommun fattade den 9 september 2019 beslut om att drift-
bidraget på 100 000 kronor skulle betalas ut till ridklubben trots den minskade 
verksamheten. Därutöver fattades även beslut om en hyresreducering med 268 920 kronor 
för året 2019. Beslutet medförde en reglering av hyran mellan Fastighetsavdelningen och 
Fritids-avdelningen eftersom Ridklubben Dundret aldrig har debiterats för någon 
hyreskostnad. Beslutet om hyresreducering resulterade således inte i någon ekonomisk 
kompensation till ridklubben för deras minskade intäkter 2018 utan det blev enbart en 
intern reglering inom kommunen. Något beslut om ekonomiskt stöd utöver driftbidraget på 
100 000 kronor har inte fattats. För verksamhetsåret 2018 framkommer i Ridklubben 
Dundrets verksamhets-berättelse att de haft intäkter på 3 958 737 kronor. Det är en 
minskning jämfört med verksamhetsåret 2017 och Gällivare kommun har beviljat ett 
engångsbelopp med 370 000 
kronor som ett extra bidrag för att täcka delar av intäktsbortfallet 2018.

I ansökan som inkom den 17 januari 2019 söker Ridklubben Dundret på nytt om ett till-
fälligt utökat driftsbidrag på grund av särskilda skäl och anför att de har haft ett 
intäktsbortfall på totalt 440 633 kronor för 2018. I Ridklubben Dundrets 
verksamhetsberättelse för 2019 framkommer att de för verksamhetsåret 2019 haft intäkter 
på 4 541 834 kronor. Det är en ökning av intäkter med cirka 580 000 kronor jämfört med 
2018 och intäkterna är högre än verksamhetsåret 2017.  

Sammantaget kan konstateras att Ridklubben Dundret under verksamhetsåret 2018 haft 
ett betydande intäktsbortfall jämfört med innan delar av ridhuset varit tvunget att stängas i 
december 2017. Gällivare kommun har beviljat ett engångsbelopp med 370 000 kronor 
som särskilt stöd för att delvis kompensera detta intäktsbortfall.

I ansökan om ytterligare utökat driftsbidrag som inkom i januari 2019 skulle det kunna 
vara en felskrivning som gör gällande att de på nytt söker ekonomiskt stöd för 
verksamhetsåret 2018 eftersom det skulle kunna vara en ansökan som avser 
verksamhetsåret 2019. Under det året finns dock inte redovisat något intäktsbortfall eller 
någon anpassad verksamhet. Antalet hästar i Ridklubben Dundrets ägo har utökats med 
två stycken och personalstyrkan har inte heller minskat. 

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända

Konsekvenser för barn och unga
Med anledning av att Ridklubben redan har varit tvungna att minska sin verksamhet i och 
med stängningen i december 2017 finns inga ytterligare kända konsekvenser   

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott föreslår kommunstyrelsen besluta

att avslå ansökan om tillfälligt utökat driftbidrag på 440 633 kronor för 2018, samt
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Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

att inte betala ut summan motsvarande hyresreduceringen på 268 920 kronor för 2019 i 
ett utökat driftsbidrag till Ridklubben Dundret eftersom något intäktsbortfall inte uppstått 
2019 jämfört med verksamhetsåret 2017.

Underlag
1. Ansökan om förlusttäckning, daterad 2018-02-26
2. Ansökan om utökat tillfälligt driftsbidrag på grund av särskilda skäl, daterad 
     2019-01-17
3. Ridklubben Dundrets verksamhetsberättelse 2018
4. Ridklubben Dundrets verksamhetsberättelse 2019
5. Kommunstyrelsens beslut i ärende KSufk/2019:20 daterat 2019-09-09
6. Service- och tekniknämndens beslut i ärende SoT/2018:390 - 805 
7. Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott 2020-06-22 § 48.

Yrkande
Mattias Liinanki (MP) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M), Jeanette Wäppling 
(V), Karl-Erik Taivalsaari (V), Mats Rantapää (S), Magnus Johansson (S), Frank Öqvist (S), 
Nicklas Johansson (SJVP), Birgitta Larsson (S), Henrik Ölvebo (MP) och Sanna Strokirk 
Nilsson (MP)

att avslå ansökan om ett utökat driftbidrag för 2019 enligt ansökan för 2018,

att inte betala ut hyresreduceringen då den redan är reglerad internt inom kommunen.

Paula Palmqvist (SD) yrkar

att för 2018 utbetala driftbidrag om 25 000 kr samt för 2019 utbetala driftbidrag om 
50 000 kr för att täcka inkomstförluster i resultatbudget. 

Propositionsordning 
Ordförande ställer Mattias Liinankis m.fl. förslag mot Paula Palmqvists förslag till beslut 
under proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har 
beslutat i enlighet med Mattias Liinankis m.fl. förslag.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  20  (52)

2020-09-04
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Utdragsbestyrkande

§ 194

Kommundirektörens rapport
Dnr KS/2020:11

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga ärendet till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Kommundirektören informerar om pågående ärenden och aktuella händelser.

Monica Flodström, kommundirektör informerar om:
 

- Coronapandemins påverkan
- Koordinera de olika projekten som pågår.
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Utdragsbestyrkande

§ 195

Överlåtelse Gällivare Soutujärvi 16:59
Dnr KSst/2019:516

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna en överlåtelse av fastigheten Gällivare enligt i ärendet föreslaget gåvobrev,

att uppdrag till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna gåvobrev, samt 

att anvisa medel om 100 000 kronor till överlåtelsebidrag till PRO Skaulo från konto, 
Landsbygdsprojekt, ansvar 15002, verksamhet 22002, objekt 90091.

Ärendebeskrivning
Efter dialog med PRO Skaulo om förutsättningar för överlåtelse av i ärendet aktuell 
fastighet föreslås att överlåtelse sker av fastigheten enligt i ärendet föreslaget gåvobrev 
samt att PRO Skaulo erhåller ett belopp om 100 000 kronor i överlåtelsebidrag.

I aktuell fastighet är träffpunkten i Skaulo belägen som nyttjas av PRO, Soutujärvibygdens 
servicekontor som är ett resultat av det avslutade projektet ”Service i samverkan” och 
DigidelCenter som verkar för digitalisering på landsbygden. PRO använder träffpunkten 
som samlingslokal och ordnar aktiviteter där alla är välkomna.

PRO har inkommit med ett förslag om att överta fastigheten, men önskar ett överlåtelse-
bidrag för att kunna vidta underhållsåtgärder på fastigheten. 

Ekonomiska konsekvenser
Vid en överlåtelse av fastigheten föreslås ett kontant belopp om 100 000 kronor utgå till 
PRO Skaulo som ersättning för underhållskostnader. Beloppet ligger inom ramarna för 
bedömda kostnader för renovering av fastigheten.

Vidare medför en överlåtelse av fastigheten en besparing av driftkostnader om ca 48 000 
kronor årligen.

Konsekvenser för barn och unga
Barn och unga bedöms kunna delta i de aktiviteter och den verksamhet som bedrivs inom 
fastigheten. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta

att godkänna en överlåtelse av fastigheten Gällivare enligt i ärendet föreslaget gåvobrev,
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Utdragsbestyrkande

att uppdrag till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna gåvobrev, samt 

att anvisa medel om 100 000 kronor till överlåtelsebidrag till PRO Skaulo från konto, 
Landsbygdsprojekt, ansvar 15002, verksamhet 22002, objekt 90091.

Underlag
1. Gåvobrev Gällivare Soutujärvi 16:59.
2. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-06-16 § 83.

Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskotts förslag

att godkänna en överlåtelse av fastigheten Gällivare enligt i ärendet föreslaget gåvobrev,

att uppdrag till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna gåvobrev, samt 

att anvisa medel om 100 000 kronor till överlåtelsebidrag till PRO Skaulo från konto, 
Landsbygdsprojekt, ansvar 15002, verksamhet 22002, objekt 90091.
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Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

§ 196

Förvärv av fastigheterna Höken 8 och 9
Dnr KSst/2020:440

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna förvärvet av fastigheterna Gällivare Höken 8 och Gällivare Höken 9 genom 
byte mot fastigheten Gällivare 12:688 med en mellanersättning om 3 200 000 kronor 
enligt i ärendet föreslaget avtal om fastighetsbyte, 

att anvisa medel till förvärvet samt till stämpelskatt och expeditionsavgift om totalt 
3 250 000 kronor från projektkonto 20 002, utvecklingsprojekt samhällsbyggnad till 
investeringsprojektkonto 20016, förvärv Gällivare Höken 8 och Gällivare Höken 9, samt

att uppdra till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna överlåtelsehandlingarna i ärendet.

Ärendebeskrivning
Ägaren till fastigheterna Gällivare Höken 8 och Gällivare Höken 9 är beredd att överlåta 
fastigheterna genom byte, där ägaren erhåller fastigheten Gällivare 12:688 samt en 
mellanersättning om 3 200 000 kronor vid överlåtelsen. 

Förvärvet av de aktuella fastigheterna bedöms skapa goda förutsättningar för ökat antal 
bostäder i flerbostadshus inom kvarteret inom befintlig kommunal infrastruktur.

Ekonomiska konsekvenser
Förvärvet innebär att kommunen byter fastigheten Gällivare 12:688 mot fastigheterna 
Gällivare Höken 8 och Gällivare Höken 9 samt erlägger en mellanersättning om 3 200 000 
kronor till fastighetsägaren.

Konsekvenser för barn och unga
Förslaget till beslut bedöms inte medföra några direkta konsekvenser för barn och unga.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta

att godkänna förvärvet av fastigheterna Gällivare Höken 8 och Gällivare Höken 9 genom 
byte mot fastigheten Gällivare 12:688 med en mellanersättning om 3 200 000 kronor 
enligt i ärendet föreslaget avtal om fastighetsbyte, 

att anvisa medel till förvärvet samt till stämpelskatt och expeditionsavgift om totalt 
3 250 000 kronor från projektkonto 20 002, utvecklingsprojekt samhällsbyggnad till 
investeringsprojektkonto 20016, förvärv Gällivare Höken 8 och Gällivare Höken 9, samt
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Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

att uppdra till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna överlåtelsehandlingarna i ärendet.

Underlag
1. Avtal om byte av fastigheterna Gällivare Höken 8, Gällivare Höken 9 samt Gällivare 

12:688.
2. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-08-25 § 122.

Yrkande
Sanna Strokirk Nilsson (MP) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M), Paula 
Palmqvist (SD), Nicklas Johansson (SJVP) och Mikael Lundberg (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskotts förslag

att godkänna förvärvet av fastigheterna Gällivare Höken 8 och Gällivare Höken 9 genom 
byte mot fastigheten Gällivare 12:688 med en mellanersättning om 3 200 000 kronor 
enligt i ärendet föreslaget avtal om fastighetsbyte, 

att anvisa medel till förvärvet samt till stämpelskatt och expeditionsavgift om totalt 
3 250 000 kronor från projektkonto 20 002, utvecklingsprojekt samhällsbyggnad till 
investeringsprojektkonto 20016, förvärv Gällivare Höken 8 och Gällivare Höken 9, samt

att uppdra till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna överlåtelsehandlingarna i ärendet.
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§ 197

Förvärv av fastigheter, Vuoskonjärviområdet
Dnr KSst/2020:292

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att förvärva fastigheterna Gällivare 28:1, Gällivare 15:41, Gällivare 13:32 och Gällivare 
29:1 för en total köpeskilling om 5 775 000 kronor i enlighet med till ärendet bifogade 
köpekontrakt, samt

att ur rörelsekapitalet anvisa medel för förvärven, stämpelskatt samt ansökan om 
förvärvstillstånd om totalt 5 893 325 kronor till projektkonto Markförvärv Vuoskonjärvi.

Ärendebeskrivning
För att utöka det kommunala markinnehavet och säkra tillgången till industrimark har 
förhandlingar förts med fastighetsägarna till fastigheterna Gällivare 28:1, Gällivare 15:41 
och Gällivare 13:32.

Fastigheterna har en total areal på ca 61 ha och är belägna väster om Vuoskojärvi 
industriområde, enligt till ärendet bifogad karta.

Överenskommelse om en köpeskilling på 1 550 000 kronor har träffats för Gällivare 13:32 
och förslag till köpekontrakt har upprättats.

Överenskommelse om en köpeskilling på 1 000 000 kronor har träffats för Gällivare 15:41 
och förslag till köpekontrakt har upprättats.

Överenskommelse om en köpeskilling på 2 100 000 kronor har träffats för Gällivare 28:1 
och förslag till köpekontrakt har upprättats.

Ekonomiska konsekvenser
Föreslaget innebär att medel för en total köpeskilling om 4 650 000 kronor, stämpelskatt 
om 75 225 samt avgift för ansökan om förvärvstillstånd om 21 300 kronor måste beviljas. 
Total summa är 4 746 525 kronor.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser för barn och unga.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta

att förvärva fastigheterna Gällivare 28:1, Gällivare 15:41 och Gällivare 13:32 för en total 
köpeskilling om 4 650 000 kronor i enlighet med till ärendet bifogade köpekontrakt samt,



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  26  (52)

2020-09-04
  

 
Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

att ur rörelsekapitalet anvisa medel för förvärven, stämpelskatt samt ansökan om 
förvärvstillstånd om totalt 4 746 525 kronor till projektkonto Markförvärv Vuoskojärvi.

Underlag
1. Köpekontrakt Gällivare 13:32.
2. Köpekontrakt Gällivare 15:41.
3. Köpekontrakt Gällivare 28:1.
4. Karta.
5. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-08-25 § 115.

Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M), Mikaela Lundberg (M), 
Nicklas Johansson (SJVP), Mattias Liinanki (MP) och Paula Palmqvist (SD)

att förvärva fastigheterna Gällivare 28:1, Gällivare 15:41, Gällivare 13:32 och Gällivare 
29:1 för en total köpeskilling om 5 775 000 kronor i enlighet med till ärendet bifogade 
köpekontrakt, samt

att ur rörelsekapitalet anvisa medel för förvärven, stämpelskatt samt ansökan om 
förvärvstillstånd om totalt 5 893 325 kronor till projektkonto Markförvärv Vuoskonjärvi.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Birgitta Larssons m.fl. förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat föreslå 
kommunfullmäktige i enlighet med Birgitta Larssons m.fl. förslag.
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§ 198

Rapport SEDD 2019
Dnr KS/2020:433

Kommunstyrelsen beslutar

att anta delrapport ” SEDD! Socialtjänst Elevhälsa Delaktighet Direkt – Uppmärksamma 
elevers frånvaro och agera" för 2019.

Ärendebeskrivning
SEDD är ett treårigt samverkansprojekt mellan barn- och utbildningsförvaltningen och 
socialförvaltningen. Rapporten för året 2019 är en delutvärdering av det treåriga projektet 
SEDD som startade i januari 2018. 

Projektet SEDD:s syfte och mål är att få elever med problematisk frånvaro tillbaka till 
skolan.

Ekonomiska konsekvenser
Projektet är finansierat av kommunstyrelsen med sociala investeringsmedel samt barn- och 
utbildningsnämnden och socialnämnden.

Konsekvenser för barn och unga
Genom snabba insatser av en samlad kompetens och resurser ökar möjligheten för den 
enskilda individen att nå längre i sin egen kunskapsutveckling.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta

att anta delrapport ” SEDD! Socialtjänst Elevhälsa Delaktighet Direkt – Uppmärksamma 
elevers frånvaro och agera" för 2019.

Underlag
1. Tjänsteskrivelse.
2. Kommunstyrelsen § 242 Bedömning av sociala investeringsmedel till 

samverkansprojektet "SEDD".
3. Rapport 2019 ” SEDD! Socialtjänst Elevhälsa Delaktighet Direkt – Uppmärksamma 

elevers frånvaro och agera ".
4. Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskott § 73.
5. Barn- och utbildningsnämnden 2020-05-18 § 79.
6. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-24 § 89.
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Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 

att anta delrapport ” SEDD! Socialtjänst Elevhälsa Delaktighet Direkt – Uppmärksamma 
elevers frånvaro och agera" för 2019.
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§ 199

Medborgarinitiativ - Gymnasiebuss Hakkas-Gällivare
Dnr KS/2020:371

Kommunstyrelsen beslutar

att avslå medborgarinitiativ till att införa en gymnasiebuss samt kvällstrafik på sträckan 
Gällivare-Hakkas för att det inte finns tillräckligt med elever/resenärer för att starta upp en 
ny busslinje. 

Ärendebeskrivning
Till Gällivare kommun har det inkommit ett medborgarinitiativ från medborgare om 
införande av en gymnasiebuss och kvällstrafik mellan Gällivare-Hakkas.

Länstrafiken har tidigare trafikerat Överkalix-Gällivare med linje 42 som var anpassad till 
gymnasiets tider. Elever från Överkalix, Lansjärv, Hakkas, Palohuornas, Dokkas, Sakajärvi 
och Likavaara åkte med denna linje till gymnasieskolan, det fanns ett underlag för att 
trafikera sträckan för länstrafiken, vilket det inte gör idag. Med tiden har antalet ungdomar 
på landsbygden minskat samt fler valde inackorderingstillägget istället för att åka buss och 
linje 42 lades ned. 

I dag trafikerar Länstrafiken Hakkas med stomlinje 10 Luleå-Kiruna samt Linje 424 
Malmberget-Gällivare-Hakkas som är anpassad till grundskolans tider i Hakkas. Det finns 
idag tre stycken gymnasieelever som bor i Hakkas, en har busskort och två stycken har 
inackorderingstillägg. Höstterminen 2020 ska sju stycken elever från Hakkas preliminärt 
börja gymnasiet, antagningen till höstterminen inte är klar. 

Det finns ingen busstrafik idag som avgår till någon by från Gällivare på kvällstid. Turerna 
är anpassade till merparten av de som åker buss till landsbygden så som skoltrafik, 
arbetspendling, sjukresor, handling och andra ärenden.

Ekonomiska konsekvenser
Skulle kommunen välja att starta en gymnasiebuss mellan Gällivare och Hakkas skulle 
priset vara jämförbart med Linje 424 som trafikerar Malmberget-Gällivare-Hakkas idag och 
som kostar cirka 1 miljon kronor per år. Det finns ingen garanti att gymnasieeleverna 
väljer att åka buss istället för att ansöka om inackorderingstillägg.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser för barn och ungdomar.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta
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att avslå medborgarinitiativ till att införa en gymnasiebuss samt kvällstrafik på sträckan 
Gällivare-Hakkas för att det inte finns tillräckligt med elever/resenärer för att starta upp en 
ny busslinje. 

Underlag
1. Medborgarinitiativ.
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 91.

Yrkande
Maria Åhlén (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag

att avslå medborgarinitiativ till att införa en gymnasiebuss samt kvällstrafik på sträckan 
Gällivare-Hakkas för att det inte finns tillräckligt med elever/resenärer för att starta upp en 
ny busslinje. 
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§ 200

Bidrag till organisationer
Dnr KSufk/2020:124

Kommunstyrelsen beslutar

att revidera styrdokumentet ”Ekonomiskt stöd till idéburen sektor” så att det står att en 
förening/organisation kan beviljas bidrag för den delen av verksamhet/aktivitet som inte 
innehåller partipolitiska eller religiösa inslag,

att det, om det nya grundvillkoret antas, ska vara möjligt att retroaktivt betala ut 
ekonomiskt stöd som föreningar ansökt om i tid för perioden 1 juli 2019 – 31 december 
2019 men som de fått avslag på för att de inte är religiöst obundna, samt

att uppdra till Stöd- och utvecklingsförvaltningen att revidering sker i det befintliga styr-
dokumentet.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen har den 2 april 2019 fattat beslut om styrdokumentet ”Ekonomiskt stöd 
till idéburen sektor”. I styrdokumentet regleras bland annat grundläggande kriterier för att 
en förening/organisation ska kunna beviljas ekonomiskt stöd. Ett av de grundläggande 
kriterierna är att en förening/organisation ska vara politiskt och religiöst obunden. Detta 
kriterium gäller oavsett vilket ekonomiskt stöd till denna sektor som handläggs.

Gällivare kommuns fritidsavdelning betalar ut verksamhetsbidrag till 
organisationer/föreningar som bedriver barn- och ungdomsverksamhet. För perioden 1 juli 
2019 till och med 31 december 2019 har tre föreningar som bedriver barn och 
ungdomsverksamhet inte kunnat beviljas verksamhetsbidrag eftersom det handlar om 
organisationer som inte är religiöst obundna Scouterna, Laestadianska församlingen och 
Svenska kyrkan. Barn- och ungdomsverksamheten är inte alltid av religiös karaktär för att 
det är en religiös organisa-tion som anordnar aktiviteten men med de grundläggande 
kriterier som är beslutade inom Gällivare kommun kan någon prövning av rätt till 
ersättning inte ske. 

Fritidsavdelningen bedömer att det finns behov av revidering i styrdokumentet om fler 
organisationer/föreningar som bedriver barn- och ungdomsverksamhet ska kunna beviljas 
ekonomiskt stöd. Om det ska vara möjligt att göra någon utbetalning i efterhand för de 
organisationer som inte fått någon utbetalning för perioden 1 juli 2019 – 31 december 
2019 är det därutöver nödvändigt att besluta om möjligheten till retroaktiv prövning och 
utbetalning av ersättning.  

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända.
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Konsekvenser för barn och unga
Enbart positiva sådana eftersom det ekonomiska stödet möjliggör barn- och 
ungdomsverksamhet för fler organisationer.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott föreslår Kommunstyrelsen besluta

att revidera styrdokumentet ”Ekonomiskt stöd till idéburen sektor” så att det står att en 
förening/organisation inte kan beviljas bidrag för verksamhet/aktivitet som består av 
partipolitiskt eller religiöst arbete,

att det, om det nya grundvillkoret antas, ska vara möjligt att retroaktivt betala ut 
ekonomiskt stöd som föreningar ansökt om i tid för perioden 1 juli 2019 – 31 december 
2019 men som de fått avslag på för att de inte är religiöst obundna, samt

att uppdra till Stöd- och utvecklingsförvaltningen att revidering sker i det befintliga styr-
dokumentet.

Underlag
1. Ekonomiskt stöd till idéburen sektor.
2. Skrivelse.
3. Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott 2020-06-22 § 46.

Yrkande
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar med instämmande av Paula Palmqvist (SD), Mats Rantapää 
(S) och Lars Alriksson (M)

att revidera styrdokumentet ”Ekonomiskt stöd till idéburen sektor” så att det står att en 
förening/organisation kan beviljas bidrag för den delen av verksamhet/aktivitet som inte 
innehåller partipolitiska eller religiösa inslag,

att det, om det nya grundvillkoret antas, ska vara möjligt att retroaktivt betala ut 
ekonomiskt stöd som föreningar ansökt om i tid för perioden 1 juli 2019 – 31 december 
2019 men som de fått avslag på för att de inte är religiöst obundna, samt

att uppdra till Stöd- och utvecklingsförvaltningen att revidering sker i det befintliga styr-
dokumentet.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Karl-Erik TAivalsaaris m.fl. förslag till beslut under proposition. Efter 
gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
Karl-Erik Taivalsaaris m.fl. förslag.
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§ 201

Kommunstyrelsens ärendeuppföljning
Dnr KS/2020:14

Kommunstyrelsen beslutar

att presidiet får i uppdrag att gå igenom ärendeuppföljningslistan vid nästa 
kommunstyrelses arbetsutskotts beredning

Ärendebeskrivning
Ärendet tas upp som en stående punkt på sammanträdet.

Underlag
1. Ärendeuppföljningslista.

Yrkande
Magnus Johansson (S) yrkar

att presidiet får i uppdrag att gå igenom ärendeuppföljningslistan vid nästa 
kommunstyrelses arbetsutskotts beredning
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§ 202

Information till kommunstyrelsen från de kommunala råden, samt övrig aktuell information
Dnr KS/2020:13

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga informationen till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen har beslutat att som stående punkt på dagordningen ta
upp information från de kommunala råden samt annan aktuell information

Maria Åhlén (S) informerar från ungdomsrådet:

- Kommer få information från fritidsledarna
- Fritidsgården stängd vecka 36-37
- Aktiviteter utomhus
- Digitala utmaningar via Instagram
- Planerar att öppna fritidsgården 15 september
- 5,5 fritidsledare totalt i kommunen, 2 stationerade på Sjöparksskolan
- Demokratidagen – skjuts på till kvartal 1 år 2021
- Rekryterar flera ungdomar till ungdomsrådet
- Möte var tredje vecka
- Skateparken.

Magnus Johansson (S) informerar från E-nämnden:

- E-nämnden har inte haft något möte 
- Ärendehanteringssystem och digitala möten
- Bodens kommun har upphandlat ärendehanteringssystem med digitala möten. 

Gällivare har valt att gå in i det.

Henrik Ölvebo (MP) och Birgitta Larsson (S) informerar från Gällivare Näringsliv:

- Hybrit
- Platsvarumärke och destinationsutveckling
- Kunskapscenter för hållbarhet
- Centrum – gallerian
- Parkeringar
- Service och bemötande
- Snabba beslutsvägar
- Myndighetshantering
- Näringslivsorganisationens budget.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  36  (52)

2020-09-04
  

 
Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

Birgitta Larsson (S) informerar från Regionala kollektivtrafikmyndigheten (RKM):

- Extra styrelsemöte 
- Yttrande till revisorerna
- Information om Corona
- Budgetunderskott
- Fordran till kommunerna och regionen
- Prognos 
- Återsökning av pengar gällande Corona
- Skrivelse med svar till revisionen
- Nästa möte 20 oktober.

Jeanette Wäppling (V) informerar om att kommunal pensionärsrådet har inte haft några 
möten.
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§ 203

Taxa för torghandel 2021
Dnr KS/2020:185

Kommunstyrelsen beslutar

att anta taxa för torghandel 2021.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen har att fatta beslut om taxor för Gällivare kommun. Ungdom, Fritid och 
Kulturförvaltningen har upprättat förslag till följande taxa inom förvaltningens 
verksamhetsområde. Kommunstyrelsens återremitterade ärendet för förtydliganden och 
tidsram för hyra av stora scenen enligt taxa:

Taxa för torghandel

Taxan justerades 2018 och övergick till dygnstaxa istället för tre- dygnstaxa, som tidigare. 
Detta för att gynna klasser, föreningar och privatpersoner som endast önskar hyra plats en 
dag. Taxan för saluplats behålls oförändrad 2021. Taxan för salubod och stora scenen 
justerades 2019 så att de ligger rätt i förhållande till kostnaden för saluplats. Kostnaden för 
stora scenen har tidsbestämts till 4 timmar för att skapa utrymme för fler kortare 
arrangemang per dag om intresse finns. Salubod samt scenen bör ligga högre i pris 
eftersom de innefattar lokal/byggnad. Dessa bör ligga oförändrade fram till det nya torget 
och placering av bodar och saluplatser är klara.

Många taxor inom verksamhetsområdet är förhållandevis låga vilket medför att en årlig 
indexhöjning endast motsvarar ören eller enstaka kronor. Kostnader för att administrera 
revideringen, registreringen och informationen om de hittills årliga höjningarna av taxor är 
ej försvarbart mot kommunens försumbart ökade intäkter. I jämförelse med andra 
kommuner i Sverige framkommer att revidering av taxor inte sker årligen. Endast en 
höjning av taxorna per mandatperiod ger en effektivisering i form av mindre administration 
och minskade omkostnader samt intäktsökningar som blir likvärdiga med en årlig höjning.

Ekonomiska konsekvenser
Förslaget har upprättats i enlighet med kommunfullmäktiges mål i styrkort och 
kommunplansdirektiv.

Konsekvenser för barn och ungdomar
Den oförändrade taxan för saluplats tillsammans med den justering som gjordes 2018 
gynnar skolklasser och föreningar, som vill boka torgplats.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott föreslår kommunstyrelsen besluta

att anta taxa för torghandel 2021.
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att avslå förslag att revidering av taxor för torghandel normalt ska ske en gång per 
mandatperiod om inte annat behov föreligger.

Underlag
1. Taxa för torghandel 2021-2022.
2. Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott 2020-06-22 § 54.

Yrkande
Mats Rantapää (S) yrkar med instämmande av Paula Palmqvist (SD) och Lars Alriksson (M) 
i enlighet med kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskotts förslag

att anta taxa för torghandel 2021.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  39  (52)

2020-09-04
  

 
Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

§ 204

Äskande om medel för nytt länsgemensamt bibliotekssystem 2022
Dnr KSufk/2020:126

Kommunstyrelsen beslutar

att ärendet i sin helhet lämnas över till aktuell budgetprocess för år 2022.

Ärendebeskrivning
Biblioteken i Norrbotten har sedan länge ett gemensamt bibliotekssystem för registrering 
av media samt utlåning och fjärrlån inom länet. Nuvarande bibliotekssystems giltighet 
löper ut 31 december 2021. Nu har förslag till nytt system godkänts på länsnivå och 
förvaltningen ser därför behov av att äska medel för införande av det nya systemet.

Norrbotten bibliotek har valt KOHA,”det fria bibliotekssytemet”
Koha är ett bibliotekssystem publicerat under en öppen licens och där utvecklingsarbetet 
drivs fram av en stor global nätgemenskap (Officiell hemsida: koha-community.org). 
Systemet finns installerat på fler än 4000 bibliotek (libraries.org; karta över 
installationer). Det finns ca 60 leverantörer. Att systemet har sk öppen licens och ett flertal 
leveran-törer gör att vi tillsammans med övriga norrbottensbibliotek kan utveckla och 
fortsätta med systemet på ett flexibelt sätt över tid och att vi inte behöver betala 
licensavgifter per år.

Ekonomiska konsekvenser
Systemet kostar 250 000kr i inköp och administreras sedan på samma sätt som nuvarande 
system vilket gör att inga tillkommande kostnader utöver investeringen beräknas

Konsekvenser för barn och unga
Ett länsgemensamt bibliotekssystem underlättar för alla och därmed för barn och unga att 
smidigt kunna låna böcker från hela Norrbotten och kunna hämta och lämna dem på sin 
hemort.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids och kulturutskott föreslår kommunfullmäktige besluta

att ärendet i sin helhet lämnas över till aktuell budgetprocess för år 2022.

Underlag
1. Investeringskalkyl bibliotekssystem 2021-2023.
2. Kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott 2020-06-22 § 47.

Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och 
kulturutskotts förslag

att ärendet i sin helhet lämnas över till aktuell budgetprocess för år 2022.

https://wiki.koha-community.org/wiki/Koha_copyright_license
https://koha-community.org/
http://librarytechnology.org/libraries/
http://www.librarytechnology.org/map.pl?ILS=Koha
http://www.librarytechnology.org/map.pl?ILS=Koha
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§ 205

Lapplands kommunalförbund budget 2021, plan 2022-2023
Dnr KS/2020:158

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att anta direktionens förslag på fördelning av driftbudget 2021 och plan för 2022-2023 för 
Lapplands kommunalförbund,

att ärendet, som en del av kommunstyrelsens budget, tillförs ärende KS/2020:141, 
Gällivare kommuns budget 2021, plan 2022–2023 samt skattesats för 2021.

Ärendebeskrivning
LKF:s direktion har beslutat om förslag till budget för år 2021 och plan för 2022-2023. 

Ekonomiska konsekvenser
Det av direktionen beslutade budgetförslaget innebär, enligt fördelningen, till Gällivare 
kommun avseende tjänsteköp: 

Driftbudget 2021: Tjänsteköp LKF motsvarande 85 215 tkr.
Budgetplan 2022: Tjänsteköp LKF motsvarande 83 016 tkr.
Budgetplan 2023: Tjänsteköp LKF motsvarande 85 573 tkr.

Den föreslagna budgeten till LKF påverkar kommunens budget och tas hänsyn till i 
budgetprocessen.

Konsekvenser för barn och unga
Framgår av LKF:s styrdokument och verksamhetsplaner samt uppföljning i delårsrapport 
och årsredovisning som presenteras på förbundets hemsida.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att anta direktionens förslag på fördelning av driftbudget 2021 och plan för 2022-2023 för 
Lapplands kommunalförbund,

att ärendet, som en del av kommunstyrelsens budget, tillförs ärende KS/2020:141, 
Gällivare kommuns budget 2021, plan 2022–2023 samt skattesats för 2021.

Underlag
1. Förslag till budget 2021, 2022–2023 för Lapplands kommunalförbund.
2. Budgetförslag.
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-24 § 90.
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Yrkande
Sanna Strokirk Nilsson (MP) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att anta direktionens förslag på fördelning av driftbudget 2021 och plan för 2022-2023 för 
Lapplands kommunalförbund,

att ärendet, som en del av kommunstyrelsens budget, tillförs ärende KS/2020:141, 
Gällivare kommuns budget 2021, plan 2022–2023 samt skattesats för 2021.
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§ 206

Ändring av ordinarie ledamot och ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott 2020
Dnr KS/2018:776

Kommunstyrelsen beslutar

att välja Mattias Liinanki (MP) till ordinarie ledamot i kommunstyrelsens arbetsutskott 
fr.o.m. september 2020 t.o.m. december 2020,

att välja Hanna Falksund (MP) till ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott fr.o.m. 
september 2020 t.o.m. december 2020.

Ärendebeskrivning
Vid kommunstyrelsens sammanträde 2019-01-07, valdes Hanna Falksund (MP) till 
ordinarie ledamot och Mattias Liinanki (MP) till ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Miljöpartiet har inkommit med önskemål om att ändra uppdragen så att Mattias Liinanki 
(MP) väljs till ordinarie ledamot och Hanna Falksund (MP) till ersättare fr.o.m. september 
t.o.m. december 2020.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslås besluta

att välja Mattias Liinanki (MP) till ordinarie ledamot i kommunstyrelsens arbetsutskott 
fr.o.m. september 2020 t.o.m. december 2020,

att välja Hanna Falksund (MP) till ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott fr.o.m. 
september 2020 t.o.m. december 2020.

Underlag
1. Kommunstyrelsen 2019-01-07 § 39.

Yrkande
Maria Åhlén (S) yrkar

att välja Mattias Liinanki (MP) till ordinarie ledamot i kommunstyrelsens arbetsutskott 
fr.o.m. september 2020 t.o.m. december 2020,

att välja Hanna Falksund (MP) till ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott fr.o.m. 
september 2020 t.o.m. december 2020.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  44  (52)

2020-09-04
  

 
Kommunstyrelsen

Utdragsbestyrkande

§ 207

Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), Marina Eriksson (M), 
Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) och Dick Sundström 
(M) angående möjligheten att Gällivare kommun bedriver gymnasieskola i egen regi
Dnr KS/2020:101

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att bifalla första att-satsen angående utredning med motivering att diskussion pågår i LKF 
angående fördelningsnyckel mellan kommunerna gällande finansiering samt,

att avslå andra att-satsen med motivering att inte låsa sig vid något alternativ i dagsläget 
gällande extern eller intern utredare.

Reservation
Lars Alriksson (M) och Nicklas Johansson (SJVP) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget lagt förslag.

Ärendebeskrivning
Motion från Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), Marina Eriksson (M), 
Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) och Dick Sundström 
(M) har inkommit 2020-01-20 angående möjligheten att Gällivare kommun bedriver 
gymnasieskola i egen regi. Motionärerna redogör för att Gällivare kommun 2010 ingick 
gymnasiesamverkansarbete i Lapplands kommunalförbund med Kiruna, Jokkmokk och 
Pajala samt att kommunen inte gjort någon uppföljning eller utvärdering. 

Motionärerna påtalar att Kiruna kommun har gjort en utredning för de ekonomiska 
förutsättningarna för att bedriva gymnasieskolan i Lapplands kommunalförbunds regi samt 
att då Kiruna kommun vägrar anta det nya förslaget till fördelningsnyckel för fördelning av 
kostnader finns en stor risk att gymnasiesamverkan upplöses. Enligt motionärerna behövs 
en utredning vad gymnasieverksamhet i egen regi skulle innebära samt kostnader för den. 
Vidare skriver motionärerna att en utredning även behövs som ett underlag i de pågående 
förhandlingarna med LKF.

Motionärerna påtalar att de kostnader som finns idag innebär att Gällivare kommun har 
stora överkostnader för gymnasieskolan och att dessa överkostnader kan uppgå till cirka 
10 miljoner.

Enligt motionärerna skulle samverkan innebära att kommunerna skulle ha möjlighet att 
bibehålla gymnasieprogram, hur detta har utfallit för Gällivare kommuns del är oklart. 
Vidare skriver motionärerna att när samverkansavtalet ingicks hade gymnasieskolan 
ansvaret för aktivitetsansvaret medan det i dagsläget är kommunens ansvar. Enligt 
motionärerna innebär det att gymnasieskolan saknar incitament för att behålla elever som 
har studieproblem. Motionärerna redogör för att gymnasieskolan inte är obligatorisk i 
dagsläget men att arbetssituationen i Sverige förutsätter att alla genomgår 
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gymnasieutbildning. 
Vidare att när kommunen lämnade ifrån sig gymnasieutbildningen så tappades den röda 
tråden som bör finnas från förskoleklass, grundskola och gymnasieskola.

Motionärerna föreslår kommunfullmäktige besluta 
-att kommunen gör en utredning för kostnader, för att upprätthålla och driva 
gymnasieskola i egen regi samt 
-att utredningen utförs av oberoende utredare.

Ekonomiska konsekvenser
Extern utredare medför kostnader.

Konsekvenser för barn och unga
Själva utredningen påverkar inte barn och unga men resultatet kan ha påverkan för 
gymnasieelever.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att bifalla första att-satsen angående utredning med motivering att diskussion pågår i LKF 
angående fördelningsnyckel mellan kommunerna gällande finansiering samt,

att avslå andra att-satsen med motivering att inte låsa sig vid något alternativ i dagsläget 
gällande extern eller intern utredare.

Underlag
1. Utredning.
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 92.

Yrkande
Karl-Erik Taivalsaari (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att bifalla första att-satsen angående utredning med motivering att diskussion pågår i LKF 
angående fördelningsnyckel mellan kommunerna gällande finansiering samt,

att avslå andra att-satsen med motivering att inte låsa sig vid något alternativ i dagsläget 
gällande extern eller intern utredare.

Lars Alriksson (M) yrkar med instämmande av Nicklas Johansson (SJVP)

att bifalla motionen i sin helhet.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Karl-Erik Taivalsaaris förslag mot Lars Alrikssons m.fl. förslag till beslut 
under proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har 
beslutat föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med Karl-Erik Taivalsaaris förslag.
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§ 208

Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-
Hedström, Lars Alriksson (M) och Kjell-Åke Andersson (M) angående stopp för smitta och 
smittspridning
Dnr KS/2020:123

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå första att-satsen i motionen, att Gällivare kommun förbjuder anställda att 
använda privata huvuddukar i kommunens vårdinrättningar, 

att bifalla andra att-satsen i motionen, att Gällivare kommun köper in huvuddukar till våra 
anställda inom vården.

Reservation
Paula Palmqvist (SD) och Lars Alriksson (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna 
lagda förslag.

Ärendebeskrivning
Motion har inlämnats till Kommunfullmäktige 2020-02-03 av Eva Alriksson (M), Kjell 
Hansson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) och 
Kjell-Åke Andersson (M) angående stopp för smitta och smittspridning. I motionen föreslås 
att privata huvuddukar (hijab) förbjuds inom Gällivare kommuns vård- och omsorg och att 
arbetsgivaren ser till att köpa in huvuddukar för de medarbetare som behöver detta. 
Motionärerna upptar frågeställningen utifrån hygienkrav och möjlighet att minska 
smittspridning. 

Utifrån ovanstående ser socialförvaltningen positivt på införande av huvuddukar som en del 
av arbetskläder inom vård- och omsorg. För att tillgodose hygienkrav i form av tvätt m.m. 
ses med fördel att detta inarbetas i kommande avtal om arbetskläder för att säkerställa att 
nationella förskrifter efterföljs. Ny upphandling för arbetskläder ska påbörjas hösten 2020. 
Med anledning av detta föreslås motionen beviljas även om motionärernas intention är att 
köpa huvuddukar. Socialförvaltningen önskar leasingavtal för att säkerställa tvätt, 
leveranser av arbetskläder etc. då tvättverksamhet inte finns inom kommunens regi.  

Ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut innebär påverkan på övergripande budget för 
socialnämnden/socialförvaltningen i ny upphandling. Summor kan inte uppges i dagsläget 
då upphandling inte är påbörjad och avtal inte är framtaget.

Konsekvenser för barn och unga
Förslag till beslut innebär inga negativa konsekvenser för barn och unga. Barn och ungas 
åsikter har därmed inte inhämtats. 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  48  (52)

2020-09-04
  

 
Kommunstyrelsen
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Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att bifalla motionen. 

Underlag
1. Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-

Hedström (M), Lars Alriksson (M) och Kjell-Åke Andersson (M) angående stopp för 
smitta och smittspridning.

2. SNau § 52 2020-05-07.
3. Socialnämnden 2020-05-18 § 85.
4. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 93.

Yrkande
Lars Alriksson (M) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att bifalla motionen. 

Paula Palmqvist (SD) yrkar 

att avslå motionen.

Magnus Johansson (S) yrkar

att avslå första att-satsen i motionen, att Gällivare kommun förbjuder anställda att 
använda privata huvuddukar i kommunens vårdinrättningar, 

att bifalla andra att-satsen i motionen, att Gällivare kommun köper in huvuddukar till våra 
anställda inom vården.

Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar

Enligt Lars Alrikssons förslag

Enligt Paula Palmqvists förslag

Enligt Magnus Johanssons förslag

Propositionsordning
Ordförande ställer förslagen under proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Magnus Johanssons förslag.
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§ 209

Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), Marina Eriksson (M), 
Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström, Lars Alriksson (M) och Dick Sundström (M) 
angående återinförande av fast placerad skolvaktmästare på kommunens skolor
Dnr KS/2020:99

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen med hänvisning till att skolorna redan har fasta skolvaktmästare.

Reservation
Lars Alriksson (M), Nicklas Johansson (SJVP) och Paula Palmqvist (SD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget lagt förslag.

Ärendebeskrivning
Motion inkom 20-01-20 av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), 
Marina Eriksson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) 
och Dick Sundström (M). Motionärerna framför att de vill att man återinför fasta 
skolvaktmästare på kommunens skolor. Anledningarna till förslaget är bland annat att det 
skulle innebära praktiska, sociala och trygghetsskapande fördelar, att det skulle bli lättare 
att få kontakt med vaktmästarna för att få åtgärder utförda snabbare, att eleverna skulle 
kunna göra praktikperioder med sin vaktmästare och på så sätt lära sig att ta större ansvar 
över skollokalerna. Förslaget kräver, enligt motionärerna, att organisationen måste ändras 
och det delade ansvaret mellan kommunen och TOP tas bort så att vaktmästarna har 
ansvar för allt på skolan.  

Nuläge och bedömning
En översyn av vaktmästarresurserna är gjord under våren 2020, enligt uppdrag till Nämnd- 
och utredningsavdelningen via förvaltningschefsgruppen. I den översynen framkommer att 
kommunens skolor och förskolor är uppdelade i områden där respektive område har en 
vaktmästare knuten till sig. Därmed är bedömningen att skolorna har fasta vaktmästare. 

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända konsekvenser.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen med hänvisning till att skolorna redan har fasta skolvaktmästare.
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Underlag
1. Motion.
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § df94.

Yrkande
Mats Rantapää (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att avslå motionen med hänvisning till att skolorna redan har fasta skolvaktmästare.

Lars Alriksson (M) yrkar med instämmande av Nicklas Johansson (SJVP) och Paula 
Palmqvist (SD)

att bifalla motionen.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Mats Rantapääs förslag mot Lars Alrikssons m.fl. förslag till beslut under 
proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat 
föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med Mats Rantapääs förslag.
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§ 210

Motion av Eva Alriksson (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Kjell-Åke Andersson (M), 
Benny Blom (M), Kjell Hansson (M), Marina Eriksson (M) och Lars Alriksson (M) - Analys av 
utflyttningen från Gällivare kommun
Dnr KS/2019:719

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen med stöd och underlag från SCB befolkningsutveckling.

Reservation
Lars Alriksson (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget lagt förslag.

Ärendebeskrivning
Motion har inkommit till Stöd- och utvecklingsförvaltningen för beredning.
Gällivare Kommun har under de senaste åren haft en minskande befolkning.
Flyttnetto år 2019, -55personer (inflytt 546, utflytt 612), födelsenetto -50 personer(födda 
164, döda 216), totalt år 2019, -101 personer.
Åren 2015 – 2019 ger ett flyttnetto på -55 personer. Samma period ger ett födelsenetto på 
-50 personer (skillnad födda och döda).
Kvinnor i åldern 15 – 34 år står för mer än 51 % av utflyttning av alla kvinnor ålders-
grupper under 2015 – 2019. Män i samma ålder 15 – 34 står för 48 % av alla män 
åldersgrupper åren 2015 – 2019. Ser vi på åren 2018 och 2019 står kvinnor 20 – 34 år för 
45 % utflytt av alla kvinnor medan män 20 – 34 år står för 42% av alla män under åren 
2018 och 2019. Detta visar att främst kvinnor i ålder 20- 34 flyttar, en trend som sker i 
hela landet.

För 2020 – 2022 kan en positiv trend utläsas. Samhällsomvandlingen i Gällivare ger goda 
förutsättningar att något bromsa utflyttningen och/eller öka inflyttningen då attraktiviteten 
ökar med exempelvis ännu större kultur och fritidsutbud. Att bostäder tillkommer stärker 
också attraktiviteten och kommer att möjliggöra ökad inflyttning. Antagande till utflyttning 
är studier på annan ort samt flytt till kusten som ett alternativ då Malmberget avvecklas.

Ekonomiska konsekvenser
Om flyttnetto i relation till födelsenetto är positivt ökar skatteintäkterna.

Konsekvenser för barn och unga
Om utflyttning överskrider födelsenetto samt inflyttnetto minskar skatteintäkter som i sin 
tur kan komma att minska budget till barn och unga.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen med stöd och underlag från SCB befolkningsutveckling.
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Underlag
1. Befolkningsutveckling SCB_PP.
2. Flyttningar Statistikdatabasen.
3. Motion.
4. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 95.

Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag

att avslå motionen med stöd och underlag från SCB befolkningsutveckling.

Lars Alriksson (M) yrkar

att bifalla motionen.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Birgitta Larssons förslag mot Lars Alrikssons förslag till beslut under 
proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen har beslutat 
föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med Birgitta Larssons förslag.


